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P R O T O K Ó Ł  NR  XXIV/2020 

Z XXIV zdalnej SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w dniu 3 listopada 2020 r. 

 
 
Miejsce obrad: Sesja zdalna 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 13:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:30 
Stan radnych: 15 
Obecnych na sesji: 15 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz  
2. Radni: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 

Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska  

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Michał Więckiewicz   Sekretarz Gminy 
5. Mariola Sarzyńska   Skarbnik Gminy  
6. Grzegorz Zarychta   Radca Prawny 
7. Jacek Kłopotowski   Kierownik Referatu Zamówień Publicznych 
8. Anna Michalska   Kierownik Referatu Podatków i Ewidencji   

Działalności Gospodarczej 
9. Damian Siembida   Kierownik Referatu Planowania  

Przestrzennego 
10. Kazimierz Steć                                         Główny specjalista ds. planowani przestrzennego 
11. Anna Błażejewska   Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy 
12. Marta Meserszmit   Główny specjalista ds. samorządowych 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XXIV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. 
Przypominał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube, uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
Poinformował, że zwołał sesję w trybie zdalnym na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w związku art. 15zzx ustawy  
z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych. Otrzymał w tej sprawie także wniosek Wójta Gminy. 
 
Dodał, że w poprzednim tygodniu odszedł od nas Pan Krzysztof Wąsikowski, sołtys wsi Blizne 
Łaszczyńskiego w latach 2003-2019. Poprosił o powstanie i uczczenie jego pamięci chwilą ciszy. 
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2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. 
Następnie zapytał czy są inne wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku  
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wsi Stare Babice, ponieważ w projekcie 
proponowana nazwa to Aleja Dębów, a uważa, że nazwa powinna być Aleja Dębów Katyńskich, 
chciałby przełożyć  procedowanie jej na później by ją doprecyzować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz uznał, że nie ma potrzeby zdejmować projektu 
z porządku obrad tylko go procedować.  
 
Radna L. Skrzeczkowska stwierdziła, że nie trzeba zdejmować projekt uchwały, ponieważ 
wkradł się błąd pisarski, należy dopisać słowo Katyńskich.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska również stwierdziła, żeby nie zdejmować 
projektu uchwały i uzupełnić nazwę.  
 
Radny D. Sobczak zgodził się by uzupełnić nazwę. 
 
Radny J. Piętocha również zgodził się by uzupełnić nazwę i nie zdejmować projektu  
z porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek stwierdził, że wycofuje wniosek skoro radni są 
zgodni, zapytał na czyj wniosek jest nadana nazwa: Urzędu czy prywatnej osoby. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że wniosek jest właściciela gruntów przyległych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek  zapytał czy Rada może zmienić wniosek 
wnioskującego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że zadaniem Rady Gminy jest 
nazywanie ulic i można dodać słowo Katyńskich. 
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że uchwała jest dziełem pracowników Urzędu i zgłosił 
autopoprawkę poprzez dopisanie w nazwie ulicy słowa Katyńskich.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek wycofał swój wniosek o zdjęcie projektu uchwały z 
porządku obrad.  
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji.  
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

położonej we wsi Babice Nowe. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

położonej we wsi Stare Babice. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad 
zabytkami Gminy Stare Babice na lata 2021–2024. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Stare Babice  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2021. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty należności, 
stanowiących dochody budżetu Gminy Stare Babice instrumentem płatniczym. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Stare 
Babice. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2020 rok.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2020-2032.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa 
wniosku Sołectwa Borzęcin Mały dotyczącego przeznaczenia środków funduszu 
sołeckiego na rok 2021. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia według 
właściwości. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie 
skargi na działalność Wójta Gminy Stare Babice. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyróżnienia osoby szczególnie zasłużonej dla 

Gminy Stare Babice. 
17. Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli komisji Rewizyjnej. 
18. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 

radnych. 
19. Informacja Wójta o złożonych oświadczeniach majątkowych przez osoby zobowiązane 

ustawą do składania oświadczeń majątkowych. 
20. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
21. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
22. Wolne wnioski i informacje. 
23. Zakończenie obrad.  

 
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt protokołu 
z XXIII sesji Rady Gminy.  Radny Leszek Poborczyk uszczegółowił swoją wypowiedź: na stronie 
21 ostatni akapit o słowa:  "że sprawę samochodu zakończył nakaz zapłaty wydany przez 
sąd"  oraz o słowa "spotkanie z Policją odbyło się 23 grudnia bo taki termin wyznaczyła Policja".  
 
Radni przyjęli protokół z XXIII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 15 radnych. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 
położonej we wsi Babice Nowe. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie 
nazwy Rubinowa drodze we wsi Babice Nowe.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/256/2020 - w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

położonej we wsi Babice Nowe 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 
położonej we wsi Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie 
nazwy Aleja Dębów drodze we wsi Stare Babice. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy S. Sumka zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na dopisaniu 
w nazwie ulicy słowa Katyńskich.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXVI/257/2020 - w sprawie nadania nazwy gminnej drodze publicznej 

położonej we wsi Stare Babice 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad 
zabytkami Gminy Stare Babice na lata 2021–2024. 

 



 5 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że obowiązek sporządzenia 
gminnego programu opieki nad zabytkami nakłada na Gminę art. 87 ustawy z dnia 23 lipca 
2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. Mazowiecki Wojewódzki Konserwator 
Zabytków w Warszawie pismem z dnia 14 września 2020 r., pozytywnie zaopiniował Gminny 
program opieki nad zabytkami gminy Stare Babice na lata 2021 – 2024. 
Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały.  
Projekt uchwały oraz autopoprawka zostały omówione na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/258/2020 - w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad 

zabytkami Gminy Stare Babice na lata 2021–2024 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu) 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak,  
Nie brała udziału w głosowaniu: Dorota Zwolińska). 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Stare Babice 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2021. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Rada Gminy, po konsultacjach z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, uchwala coroczny program 
współpracy w terminie do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania 
programu.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny R. Karpiński zgłosił poprawkę by w paragrafie  9 w punkcie Wysokość środków 
przeznaczonych do realizacji programu zwiększyć kwotę o 50 tys. zł i wpisać 440 tys. zł, głównie 
mając na uwadze stowarzyszenia piłkarskie. 
 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych J. Kłopotowski odpowiedział, że kwota, o której 
mowa w programie dotyczy dotacji dla stowarzyszeń pozarządowych, nie dotyczy dotacji 
sportowych, które są realizowane na podstawie uchwały sportowej.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał jakie dokładnie stowarzyszenia obejmuje 
program.  
 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych J. Kłopotowski  odpowiedział, że to są 
stowarzyszenia działające w zakresie kultury, kultury fizycznej i pomocy społecznej, ale nie w 
zakresie klubów sportowych, które należą do związków sportowych zarejesrtowanych w Polsce 
i otrzymują dotacje na podstawie odrębnej uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy mowa jest o klubach, które nie 
współuczestniczą w zawodach sportowych. 
 
Kierownik Referatu Zamówień Publicznych J. Kłopotowski  odpowiedział twierdząco, oprócz 
tego przewidziane jest ok. 300 tys. zł na realizację zadań sportowych  na podstawie uchwały 
sportowej. 
 
Radny R. Karpiński podtrzymał zgłoszoną poprawkę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o poprawkę  
w paragrafie 9 na kwotę 440 tys. zł.   
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 3 
głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/259/2020 - w sprawie programu współpracy Gminy Stare Babice z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2021 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, 
„Przeciw”: Remigiusz Fijołek, Jerzy Piętocha,  
„Wstrzymali się”: Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak,  Jadwiga Wasiak). 
 
Wójt Gminy S. Sumka zauważył, że w paragrafie 9 mowa jest o środkach planowanych i 
uzależnione są od dostępnych środków na ten cel w budżecie Gminy.  
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty należności, 
stanowiących dochody budżetu Gminy Stare Babice instrumentem płatniczym. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Gmina przystąpiła do programu 
Polska Bezgotówkowa dedykowanego dla sektora publicznego. Celem programu jest 
upowszechnienie płatności bezgotówkowych, dokonywanych kartami płatniczymi, a tym 
samym nieodpłatnego użytkowania terminali płatniczych przez jednostki sektora publicznego. 
Umowa została zawarta na czas określony do dnia 31 sierpnia 2021 r. 
Zgodnie z art. 61a ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa  Rada Gminy może w 
drodze uchwały dopuścić dokonywanie zapłaty należności, stanowiących dochody budżetu 
gminy za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 
przechowywany jest pieniądz elektroniczny. Takim instrumentem płatniczym jest karta 
płatnicza.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym Skarbnik 
Gminy zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały – w podstawie prawnej proszę wykreślić 
„literę c”, a paragrafie 1 proszę dopisać po słowach „Gminy Stare Babice” słowo „za”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/260/2020 - w sprawie dopuszczenia zapłaty należności, 

stanowiących dochody budżetu Gminy Stare Babice 
instrumentem płatniczym  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień z tego podatku na terenie Gminy Stare 
Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały przedłożony 
przez Wójta Gminy zakłada podwyższenie stawek podatku od nieruchomości o wskaźnik inflacji 
tj. 3,9%, za wyjątkiem stawki od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej dla powierzchni użytkowej od 501m2 we wszystkich 
budynkach lub ich częściach dla każdego podatnika, które proponuje się podwyższyć do stawki 
maksymalnej oraz stawki dla budynków mieszkalnych, które proponuje się podwyższyć do 
wartości 0,60zł/1m2. Zróżnicowanie stawek dla budynków lub ich części związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej nie stanowi pomocy de minimis (nie jest 
uprzywilejowaniem konkretnych przedsiębiorców w porównaniu z innymi znajdującymi się w 
analogicznej sytuacji faktycznej i prawnej). Przedmiotowych zwolnień z podatku od 
nieruchomości proponuje się nie zmieniać.  
Radni otrzymali również dodatkowy dokument z symulacją dochodów gminy.  
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu w 
dniu 13 października 2020 r. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
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Projekt uchwały został również omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  
o odczytanie opinii Komisji do projektu uchwały i otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek odczytał opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu do projektu uchwały wraz z wnioskami o treści: 
„Komisja na posiedzeniu w dniu 13 października 2020 r. analizowała projekt uchwały  
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień z tego 
podatku na terenie Gminy Stare Babice.  
W wyniku przeprowadzanych analiz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  

pozytywnie opiniuje 
przedłożony przez Wójta Gminy Stare Babice projekt uchwały, formułując przy tym następujące wnioski: 

 należy dążyć do ograniczania zadłużenia Gminy, 

 przy konstruowaniu projektu budżetu na rok 2021 należy przeanalizować wysokość środków 
przeznaczonych na poszczególne inwestycje pod kątem ich realizacji, mając na uwadze ich potencjalne 
niedoszacowanie oraz zasadność, z uwzględnieniem możliwości korekty niektórych inwestycji 
planowanych na rzecz inwestycji niezbędnych.” 

 
Radny L. Poborczyk    prosił radnych na posiedzeniu Komisji aby zastanowili się nad sytuacją 
przedsiębiorców w czasie epidemii i wniosek formalny o poprawkę by podatki podnieść dla 
wszystkich o poziom inflacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zwrócił uwagę, że radny uczestniczył w posiedzeniu 
Komisji, ale nie jest członkiem komisji, a opinia jest Komisji. 
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że nie może się zgodzić z tą propozycją, w 2018 r. obniżono 
podatki ponieważ była podwyżka opłat za odbiór odpadów. Przybliżył jak prezentuje się stawka 
w sąsiednich gminach.  
 
Radny L. Poborczyk  wyraził obawę, że w związku z maksymalną stawką wiele firm może 
zmienić użytkowanie budynków na gospodarcze, co może spowodować mniejsze wpływy do 
budżetu Gminy.   
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że firmy otrzymują pomoc od Gminy, dodał że należy 
zaspokajać potrzeby rozwojowe Gminy.  
 
Radny K. Szuba powiedział, że przeprowadził szereg rozmów z mieszkańcami i jest negatywna 
ocena podwyżek podatków. Poparł postulat radnego by podatki podnieść dla wszystkich o 
poziom inflacji. Uznał, że należy poczekać z podwyżką podatków z uwagi na ciężkie czasy dla 
przedsiębiorców, wpływ do budżetu Gminy będzie na poziomie 450 tys. zł. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że po przyjęciu poprawki radnego wpływ do budżetu 
Gminy będzie na poziomie 450 tys. zł, a przyjmując propozycję z projektu uchwały wpływ będzie 
1,3 mln zł - zaapelował o rozwagę. 
 
Radny L. Poborczyk     zwrócił uwagę, że mieszkańcy i przedsiębiorcy płacą nie tylko podatki od 
nieruchomości. Jeżeli Gmina nie będzie wspierać firm to zaczną się likwidować. Przypomniał, że 
na Komisji prosił informację o ilości umorzeń.  
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Kierownik Referatu Podatków i Ewidencji Działalności Gospodarczej A. Michalska przekazała 
informację na temat ilości złożonych wniosków o umorzenia podatków oraz jaką łączną kwotę 
wyniosły umorzenia. 
 
Radny J. Piętocha powiedział, że jest przeciwko wnioskowi radnego, ponieważ Gmina nie może 
pozostać bez środków, musi realizować program rozwojowy i inwestycyjny. Poinformował, że 
jest za propozycją Wójta Gminy.  
 
Wójt Gminy S. Sumka zauważył, że w związku z tym, że podatki są niższe Gmina płaci wyższy 
podatek janosikowy, ponieważ stać Gminę na programy osłonowy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że nie zgadza się z propozycją radnego 
L. Poborczyka i opinią radnego K. Szuby, do której się odniósł.  
 
Radny K. Szuba zaproponował by na wiosnę wprowadzać podwyżki w podatkach.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do wypowiedzi radnego K. Szuby oraz poinformował, że 
ustawa wymusza ustalenie podatkowe, które muszą obowiązywać od stycznia.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że propozycja radnego L. Poborczyka 
zapewnia środki w budżecie w wysokości 450 tys. zł. 
 
Wójt Gminy S. Sumka zwrócił uwagę, że mieszkańcy mają na względzie rozwój Gminy, a radni 
złożyli wiele wniosków budżetowych na 2021 r.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zaapelowała o rozsądek w sprawach budżetowych.  
 
Radna J. Wasiak wypowiedziała się za poparciem projektu uchwały Wójta.  
 
Radny D. Sobczak również wypowiedział się za przyjęciem stawki proponowanej przez Wójta. 
Zauważył, że od 3-4 lat stawki podatków nie rosną, podwyżka nie jest duża, nie będzie 
przychodów to nie będzie realizacji inwestycji i projekty będą odłożone.  
 
Radny J. Piętocha wyraził zdanie, dlaczego podatek od nieruchomości powinien być na 
poziomie 60 gr za m2. 
 
Wójt Gminy S. Sumka dodał, że podatki w Gminie ostatni raz zmieniane były o kwotę inflacyjną  
w 2012 r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska powiedziała, że dyskusja jest długa i wszyscy 
wyrazili swoje zdanie. Uzasadniła dlaczego jest za proponowanymi stawkami podatku z 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że stawki proponowane przez Wójta nie 
zapewnią wystraczających środków na realizację wszystkich inwestycji gminnych. Uznał, że 
należy szukać innych dochodów, a nie obciążać mieszkańców podatkami.  
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Wójt Gminy S. Sumka stwierdził, że wszyscy są odpowiedzialni za  rozwój gminy i jej 
finansowanie, każdy radny swój głos już wyartykułował. Dodał, że nie wyraża zgody na zmianę 
stawek podatków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał co oznacza stwierdzenie, że Wójt nie zgadza 
się na zmianę stawek podatku.  
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że przedstawił swój projekt uchwały, który radni będą 
głosować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie poprawkę radnego L. 
Poborczyka by wszystkie podatki podnieść o poziom inflacji tj. o 3,9%.  
 
Wniosek nie został podjęty w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że poprawka nie została przyjęta 
ponieważ nie uzyskała większości głosów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/261/2020 - w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień z tego 
podatku na terenie Gminy Stare Babice  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Marta Pamięta, 
Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak,  Jadwiga Wasiak, 
„Przeciw”: Radosław Karpiński, Henryk Kuncewicz, Leszek Poborczyk, Michał Starnowski, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, 
„Wstrzymał się”: Kazimierz Lade) 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2020 rok.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu 
uchwały.  
Projekt uchwały oraz autopoprawka zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zwrócił uwagę, że w rozdziale 90095 – Pozostała 
działalność przy zwiększeniach Inwestycje i zakupy inwestycyjne - nowe zadanie nr RI-311 
Dostawa i montaż toalety publicznej na placu zabaw w Borzęcinie Dużym. 
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Wójt Gminy S. Sumka przyznał, że jest to pomyłka w opisie – mowa jest o toalecie publicznej 
przy pl. Chopina 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przyjął zmianę jako autopoprawkę do projektu 
uchwały.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/262/2020 - w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2020 rok 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, 
Dorota Zwolińska 
Nie brał udziału w głosowaniu: Jerzy Piętocha ). 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2020-2032.   
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2020, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2020 -2032.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 
i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/263/2020 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2020-2032 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, 
Dorota Zwolińska 
Nie brał udziału w głosowaniu: Jerzy Piętocha ). 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa 
wniosku Sołectwa Borzęcin Mały dotyczącego przeznaczenia środków funduszu 
sołeckiego na rok 2021. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w dniu 21 września 2020 r. 
wpłynął wniosek sołtysa Borzęcin Mały w sprawie przeznaczenia środków funduszu sołeckiego 
przypadających sołectwu Borzęcin Mały na rok 2021. 
W dniu 25 września 2020 r. Wójt odrzucił wniosek w sprawie przeznaczenia środków na zadanie: 
„Projekt budowy placu zabaw w miejscowości Borzęcin Mały od ul. Kosmowskiej na działkach 
należących do Gminy” ze względu na: 

– Działka nr 1015 zlokalizowana w sołectwie Borzęcin Mały, na której mógłby być 
zlokalizowany plac zabaw w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego ma 
przeznaczenie komunikacyjne – ze wskazaniem pod lokalizację zajezdni autobusowej, w 
związku z powyższym lokalizacja placu zabaw jest niemożliwe.  

 Sołtys, w terminie 7 dni od dnia otrzymania pisma, podtrzymał wniosek i skierował go do 
rady. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na który zgłoszony został 
błąd literowy – proszę zamienić w paragrafie 1 oraz w uzasadnieniu przy nazwie zadania słowa 
przebudowy na słowo budowy, a także w uzasadnieniu słowo zajezdni proszę zmienić na słowo 
pętli. 
Proszę także o zmianę w paragrafie 1 zwrotu „w sprawie rozdysponowania środków funduszu 
soleckiego na rok 2021” na słowa „o przyznanie środków z funduszu sołeckiego na rok 2021” oraz 
w preambule gdy mowa jest o ustawie o funduszu sołeckim zmienić w nawiasie  Dz. U. poz. 301. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny K. Szuba podziękował za merytoryczną rozmowę na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
dodał, że pracownicy Urzędu objaśnili w czym tkwi problem. Poprosił o głosowanie za 
przyjęciem uchwały ponieważ pozwoli to zachować pieniądze i wyjaśniać sprawę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały i przedstawił sposób 
głosowania.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/264/2020 - w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa 

wniosku Sołectwa Borzęcin Mały dotyczącego 
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2021 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym: „za przyjęciem” oddano 14 głosów, przy braku głosów 
„za odrzuceniem” i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za przyjęciem” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, 
„Wstrzymał się”: Jerzy Piętocha). 
 
Radny K. Szuba podziękował za przyjęciem uchwały.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia według 
właściwości. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w dniu 15 lipca 2020 r. do Rady 
Gminy Stare Babice wpłynęła skarga na postępowanie Dyrekcji Szkoły Podstawowej w 
Zielonkach-Parceli, związane ze zgłoszeniem w dniu 4.12.2018 r. przez Dyrekcję zarzutów 
rzekomo nagannego zachowania Nieletniego do Komendy Powiatowej Policji dla Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego . 
W dniu 22 lipca 2020 r. nadał bieg skardze i skierował jej procedowanie zgodnie ze Statutem 
Gminy Stare Babice do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu przygotowania opinii w zakresie 
zarzutów zawartych w skardze.  
W celu wydania opinii ww. Komisja odbyła posiedzenie w dniu: 20 sierpnia 2020 r.  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Gminy przekazanie jej do 
Mazowieckiego Kuratora Oświaty.  
Do uchwały musi zostać załączone uzasadnienie, które będzie zgodne z opinią Komisji. Ostatnie 
zdanie opinii zostanie zastąpione zdaniem: „Biorąc powyższe pod uwagę Rada Gminy przekazuje 
skargę Mazowieckiemu Kuratorowi Oświaty.” 
Do stanowiska Komisji zdanie odrębne zgłosiła Pani Mata Pamięta. Zdanie zostało przekazane 
członkom Komisji i radnym. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna M. Pamięta przybliżyła sprawę skargi, poprosiła  o możliwość udziału mieszkańców  
w sesjach zdalnych i odczytała swoje zdanie odrębne: 
„W mojej ocenie skarga powinna zostać uznana za zasadną, oraz winna być rozpatrywana przez Radę 
Gminy Stare Babice.  
Po wnikliwej analizie dokumentów i zapoznaniu się ze skargą na dyrektora szkoły, jasno wynika, iż jest to 
skarga, która podlega rozpoznaniu przez Radę Gminy w trybie przepisów kodeksu postępowania 
administracyjnego. Nadawca pisma wyraźnie sprecyzował, że jego intencją jest złożenie skargi na 
konkretne działania, lub zaniechania dyrektora szkoły.  Dyrektor szkoły jest kierownikiem jednostki 
organizacyjnej, którą to Urząd Gminy nadzoruje. Zgodnie z KPA skargi na dyrektorów rozpatruje Rada 
Gminy. Nie widzę zasadności przesyłania jej do Kuratorium Oświaty, gdyż w tym przypadku rozpoznanie 
skargi wykracza poza ogólny nadzór pedagogiczny sprawowany przez Kuratora Oświaty. Dodatkowo co 
istotne Kuratorium już dwukrotnie odesłało tę skargę zgodnie z właściwością jej rozpatrywania przez Radę 
Gminy.   
Analogiczne stanowisko jak prezentowane powyżej wyrażono na portalu oświatowym, oraz w istotnym 
wyroku NSA z 2006r. Co prawda poglądy te wyrażone zostały na gruncie ustawy o systemie oświaty, ale 
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kompetencje organów, w tym kuratorium oświaty, były takie same jak obecnie w ustawie Prawo 
Oświatowe.  
W załączeniu przesyłam wspomniany wyrok NSA. Dotyczą one co prawda powiatu, ale ustrój organów jest 
identyczny jak w samorządzie gminnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że uczestnictwo mieszkańców w 
sesjach on-line jest technicznie niemożliwe. 
 
Radna D. Zwolińska wyjaśniła stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Poinformowała, 
że nie otrzymała w tej sprawie żadnej dokumentacji z Kuratorium Oświaty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił stanowisko, dlaczego skargę należy 
przekazać do Kuratorium Oświaty. 
 
Radna M. Pamięta powiedziała, że rolą członka komisji jest poznać obie strony sprawy. Uznała, 
że rozbudowa szkoły powinna iść w parze z poprawą jakości obsługi szkoły.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zwrócił uwagę, że w tym punkcie radni rozważają 
czy przekazać skargę do Kuratorium Oświaty.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się istoty skargi i postepowania Dyrektor Szkoły. Dodał, że spotka 
się z Dyrektor oraz z rodzicem i porozmawia. Przyznał, że często cały obowiązek wychowawczy 
spada na szkoły, a nie można zapominać o roli rodziców.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zwrócił uwagę, że sesję można obserwować 
poprzez transmisję na żywo na kanale youtube.  
 
Radna M. Pamięta zapytała czy z uwagi na fakt, że nie jest członkinią Komisji Bezpieczeństwa 
może zadać pytania Policji podczas posiedzenia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odpowiedział, że Komisje działają według planu 
pracy, dodał że co roku odbywają się debaty na temat bezpieczeństwa w Gminie i wtedy można 
zadawać pytania Policji.  
 
Radna M. Pamięta podziękowała Wójtowi Gminy za organizację spotkania z rodzicem  
i Dyrektor.  
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że nie wie czy w tym roku odbędzie się debata z Policją  
z uwagi na sytuacją epidemiczną w kraju.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/265/2020 - w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia według 

właściwości 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska; 
„Przeciw”: Marta Pamięta; 
„Wstrzymujący się”: Michał Starnowski). 
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi 
na działalność Wójta Gminy Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w wyniku rozpatrzenia skargi na 
działanie Wójta Gminy Stare Babice, Rada Gminy Stare Babice uchwałą z dnia 2 lipca 2020 r. 
uznała skargę za bezzasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały stanowiącym 
integralną jej część. Uchwała ta została przekazana Skarżącemu pismem datowanym na 15 lipca 
2020 r.  
Skarga na działanie Wójta Gminy Stare Babice została ponowiona przez skarżącego bez 
wskazania nowych okoliczności. W związku z tym zastosować należy art. 239 § 1 Kodeksu 
postępowania administracyjnego, zgodnie z którym „w przypadku gdy skarga, w wyniku jej 
rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 
skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ właściwy do jej 
rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w 
aktach sprawy - bez zawiadamiania skarżącego”. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/266/2020 - w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi 

na działalność Wójta Gminy Stare Babice  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak,  
Nie brała udziału w głosowaniu: Dorota Zwolińska). 
 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w dniu 24 marca 2020 r. do Rady 
Gminy Stare Babice wpłynęła petycja „Stop zagrożeniu zdrowia i życia”. Nadał bieg petycji i 
skierował jej procedowanie zgodnie ze Statutem Gminy Stare Babice do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji w celu przygotowania opinii w zakresie zarzutów zawartych w skardze. W 
celu wydania opinii ww. Komisja odbyła posiedzenie w dniu 20 sierpnia 2020 r. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji stwierdza, że petycja, która wpłynęła do Rady Gminy Stare Babice nie spełnia 
wymogów petycji, dlatego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Gminy 
pozostawienie petycji bez rozpatrzenia.   
Do uchwały musi zostać załączone uzasadnienie, które będzie zgodne z opinią Komisji. Ostatnie 
zdanie opinii zostanie zastąpione zdaniem: „Biorąc powyższe pod uwagę Rada Gminy pozostawia 
petycję bez rozpatrzenia.” 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/267/2020 - w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, 
Dorota Zwolińska; 
„Wstrzymała się”: Marta Pamięta). 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyróżnienia osoby szczególnie zasłużonej 
dla Gminy Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w dniu 27 marca 2020 r. wpłynął 
do Przewodniczącego Rady Gminy wniosek o wyróżnienie Pana Krzysztofa Grzelaka jako osoby 
szczególnie zasłużonej dla Gminy Stare Babice.   
Działając na podstawie § 5 Uchwały Nr XVIII/185/2020 Rady Gminy Stare Babice z dnia 27 lutego 
2020 r. w sprawie wyróżnienia osób szczególnie zasłużonych dla wspólnoty samorządowej 
Gminy Stare Babice Komisja Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 30 
września 2020 r. pozytywnie zaopiniowała kandydaturę Krzysztofa Grzelaka do wyróżnienia 
jako osoby szczególnie zasłużonej dla Gminy Stare Babice. 
Przygotował projekt uchwały w tej sprawie.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIV/268/2020 - w sprawie wyróżnienia osoby szczególnie zasłużonej 

dla Gminy Stare Babice 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (2 radnych nie brało udziału w głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak; 
„Przeciw”: Jerzy Piętocha; 
Nie brali udziału w głosowaniu: Radosław Karpiński, Dorota Zwolińska). 
 

17. Zapoznanie radnych z protokołem z kontroli Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt protokołu 
Komisji Rewizyjnej z kontroli dotyczącej wykorzystania środków finansowych przez Szkołę 
Podstawową w Starych Babicach za 2019 rok – Protokół stanowi załącznik nr 1 do Protokołu z 
XXIV sesji Rady Gminy. 
 

18. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 
radnych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że przygotowaną informację 
przekazał wszystkim radnym - Informacja stanowi załącznik nr 2 do Protokołu z XXIV sesji Rady 
Gminy.  
  

19. Informacja Wójta o złożonych oświadczeniach majątkowych przez osoby 
zobowiązane ustawą do składania oświadczeń majątkowych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że przygotowaną przez Wójta 
informację przekazał wszystkim radnym - Informacja stanowi załącznik nr 3 do Protokołu z XXIV 
sesji Rady Gminy. 
 
20. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych po XXIII sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 

• przekazał Wojewodzie Mazowieckiemu uchwałę w sprawie odmowy stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego Gminy Stare Babice Pana Leszka Poborczyka; 

• otrzymał opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie skargi na działalność 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Zielonkach-Parceli, na podstawie opinii Komisji 
przygotowałem projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do rozpatrzenia według 
właściwości Mazowieckiemu Kuratorowi Oświaty; poinformował także skarżącą o 
przedłużeniu terminu na rozpatrzenie skargi;  

• otrzymał opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie ponownej skargi na 
działalność Wójta Gminy dotyczącej dojazdu do nieruchomości  
w Zielonkach-Wsi, na podstawie opinii Komisji przygotowałem projekt uchwały w 
sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w Uchwale Rady Gminy Stare Babice z 
dnia 2 lipca 2020 r.; 
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• otrzymał opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji złożonej przez 
Koalicję Polska Wolna od 5G zatytułowaną "Stop zagrożeniu życia i zdrowia", na 
podstawie opinii Komisji przygotował projekt uchwały w sprawie w sprawie 
pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

• otrzymał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej dotyczącą zgłoszenia o nadanie wyróżnienia osobie szczególnie zasłużonej dla 
wspólnoty samorządowej; na podstawie opinii przygotował projekt uchwały w sprawie 
wyróżnienia Pana Krzysztofa Grzelaka jako  osoby szczególnie zasłużonej dla wspólnoty 
samorządowej Gminy Stare Babice; 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

• przekazał Wójtowi Gminy wniosek o podjęcie uchwały w sprawie przywrócenia i 
ustawienia Krzyża Świętego na cmentarzu Wojennym w Babicach; 

• otrzymał stanowisko w sprawie integralności Województwa Mazowieckiego i 
powstrzymania planów podziału Województwa Mazowieckiego na dwa odrębne regiony 
od: 

o Rady Miejskiej w Sierpcu; 
o Rady Miejskiej w Raciążu; 
o Sejmiku Województwa Mazowieckiego; 
o Rady Miejskiej w Wołominie; 
o Rady Gminy Radzanów; 
o Rady Miejskiej w Płońsku; 
o Rady Miasta Józefowa; 
o Rady Gminy Nieporęt; 
o Rady Gminy w Kuczborku-Osadzie; 
o Rady Miejskiej Miejskiej w Grójcu; 

• otrzymał stanowisko Rady Gminy Wieliszew w sprawie sprzeciwu wobec planów 
realizacji przez prywatnych inwestorów inwestycji mieszkaniowych na terenie Gminy 
Wieliszew w oparciu o przepisy ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-
19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych; 

• otrzymał stanowisko Rady Miejskiej w Konstancinie Jeziornej w sprawie finansowania 
oświaty i podjęcia działań zapewniających utrzymanie płynności finansowej, w 
szczególności w zakresie finansowania oświaty oraz wdrożenia mechanizmów wsparcia 
rekompensujących samorządom zmniejszone wpływy z udziału w podatku dochodowym 
od osób fizycznych oraz osób prawnych; 

• otrzymał od Marszałka Województwa Mazowieckiego stanowisko Rady ds. Unii 
Europejskiej z dnia 5 października 2020 r. w sprawie zapowiedzi administracyjnego 
podziału województwa mazowieckiego; 

• otrzymał skargę na działania Sławomira Sumki Wójta Gminy oraz Michała Więckiewicza 
Sekretarza Gminy, w związku z brakiem opłaty skarbowej za udzielone pełnomocnictwo, 
przekazał informację o tym do Wójta Gminy jako organu podatkowego, po uzupełnieniu 
przez skarżącego opłaty skargę przekazał do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji, Wójtowi oraz pozostałym radnym;  

• otrzymał skargę na nienależyte wykonanie zadania przez Wójta Gminy Stare Babice, 
skargę przekazał do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Wójtowi oraz 
pozostałym radnym;  
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• poinformował emerytowanego pracownika Urzędu Gminy o odczytaniu jej stanowiska 
na poprzedniej sesji Rady Gminy; 

• otrzymał wniosek dotyczący zwolnienia w podatku od nieruchomości: gruntów 
budynków o budowli związanych z prowadzeniem działalności  gospodarczej, wniosek 
zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym przekazał Wójtowi; 

• otrzymał analizę złożonych oświadczeń majątkowych od Wojewody Mazowieckiego 
oraz od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pruszkowie; 

• otrzymał od Zastępcy Szefa Kancelarii Prezesa Rady Ministrów  
informację o przekazaniu według kompetencji do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji stanowiska skierowanego do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 
zachowania integralności województwa mazowieckiego; 

• od Wójta Gminy otrzymał wniosek o rozważenie zwoływania kolejnych sesji i posiedzeń 
Komisji w trybie zdalnym a także o zwołanie dodatkowej sesji w dniu 26 listopada 2020 
r.; 

• podjął działania do zwołania wspólnego, zdalnego posiedzenia Komisji, prowadził 
posiedzenie Komisji;  

• podjął działania do zwołania XXIV zdalnej sesji Rady Gminy.  
 

21.   Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Wójt 
składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Poprosił o zadawanie 
precyzyjnych pytań. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że w tym czasie pracował zdalnie z uwagi na przebytą 
chorobę Covid-19. Poinformował, że Gmina zajęła w konkursie Perły samorządu 
organizowanym od wielu lat przez dziennik Gazeta Prawna 7 miejsce w zakresie zarzadzania i 4 
miejsce dla włodarza gminy gmin wiejskich oraz w dzienniku Rzeczpospolita Polska 5 miejsce na 
1537 miejsc .  
 
Radni zadali pytania nie dotyczące informacji Przewodniczącego Rady Gminy oraz 
sprawozdania Wójta Gminy.  
 
Wójt Gminy udzielił szczegółowych odpowiedzi. 
 
Z pytaniami i odpowiedziami można zapoznać się na nagraniu XXIV sesji Rady Gminy Stare 
Babice na kadencję 2018 - 2023 dostępnym na platformie YouTube na kanale 
UGStareBabice.   
 
22. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że następna sesja odbędzie się 26 
listopada (czwartek), kolejna - planowana jest na 17 grudnia (czwartek). Dodał, że w związku z 
tym, że sesja odbywa się w trybie zdalnym publiczność w obradach nie uczestniczy i nie może 
zadawać pytań.  
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy A. Błażejewskiej za 
pracę na rzecz spisu rolnego.  
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23. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie XXIII sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 
 
 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 
             RADY GMINY                     RADY GMINY 
 

                             (-) Remigiusz FIJOŁEK (-) Henryk KUNCEWICZ  

 
 
 
Protokół sporządziła:  
M. Meserszmit 


